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1. Kokouksen avaus ja järjestäytyminen  
 
Paula Qvick avasi kokouksen klo 14.11. Puheenjohtajaksi valittiin Paula Qvick ja sihtee-
riksi Kaisa Kinnunen. Neuvottelusta laaditaan muistio, jonka varmentavat Lapin liitosta 
sihteerin lisäksi Paula Qvick ja Kolttien kyläkokouksesta Veikko Feodoroff. Muistioluonnos 
lähetetään kaikille osallistujille ensin kommenteille ja kommenttien perusteella korjattuna 
ja allekirjoitettuna kutsuille tahoille. 
 
Todettiin, että ajankohta ja alustava työjärjestys sekä kokouskieli on varmistettu sähkö-
postitse 24.1.2023. Kokouskutsu ja aineisto on lähetetty 15.3.2023.  
 
Kokouskäytäntöön liittyen sovittiin, että kokous tallennetaan.  
 
 
2. Todetaan kokouksessa läsnä olevat  
 
Todettiin kokouksen läsnäolijat (Liite 1.) 
 
 
3. Työjärjestyksen hyväksyminen 
 
Hyväksyttiin työjärjestys.  
 
 
4. Pohjois-Lapin maakuntakaava 2040 tilannekatsaus 
 
Lapin liitosta Paula Qvick esitteli tilannekatsauksen tiivistetysti ja Juha Piisilä esitteli tilannekat-
sauksen tarkemmin. 

 

• Lapin liiton hallitus päätti asettaa maakuntakaavan ohjausryhmän 13.2.2017. Lapin lii-
ton hallitus päätti 24.4.2017 kuuluttaa Pohjois-Lapin maakuntakaavan vireille ja asettaa 
osallistumis- ja arviointisuunnitelman nähtäväksi. Ensimmäinen viranomaisneuvottelu 
pidettiin 28.9.2018 Saariselällä. Lapin liiton hallitus hyväksyi 12.11.2018 valmisteluai-
neiston asetettavaksi nähtäville. Valmisteluaineisto vaihtoehtoineen oli nähtävänä 28.1–
28.2.2019. Yleisötilaisuudet pidettiin kaikissa maakuntakaava-alueen kunnissa 12–
14.2.2019. Lapin liiton hallitus käsitteli Pohjois-Lapin maakuntakaavan 2040 kaavaeh-
dotusta 4.11.2019, jossa se päätti hyväksyä Pohjois-Lapin maakuntakaavan 2040 maa-
kuntakaavaehdotuksen lähetettäväksi maankäyttö- ja rakennusasetuksen 13 §:n mu-
kaisesti viranomaislausunnoille heti saamenkielille käännettävän aineiston valmistuttua 



alkuvuodesta 2020. Kaavaehdotus oli viranomaislausunnoilla 28.1.–28.2.2020. Viran-
omaisneuvottelu pidettiin 22.4.2020. Maakuntakaavaehdotus on ollut julkisesti nähtävil-
lä 12.10-15.11.2020. 

• Lapin liiton valtuusto palautti 17.5.2021 Pohjois-Lapin maakuntakaava 2040 uudelleen 
valmisteluun niin, että Jäämerenrata ja siihen liittyvät linjaukset, varaukset ja merkinnät 
poistetaan kaavasta ja kaikesta kaava-aineistosta saamelaisten kotiseutualueella; ja 
selvitetään mahdollisuus hyödyntää muissa maakuntakaavoissa olemassa olevia infra-
struktuureja jäämeren yhteyden luomiseksi, jotka eivät aiheuta näin merkittävää haittaa 
porotaloudelle ja alkuperäiskansoille. 

• Pohjois-Lapin maakuntakaavan 2040 ehdotusprosessia on lähdetty viemään eteenpäin 
valtuuston 17.5.2021 tekemä päätös huomioiden ja muut muuttuneet asiat huomioiden. 

• Maakuntakaavan ohjausryhmä uudelleen järjestäytyi 8.11.2022 kokouksessaan ja käsit-
teli päivitetyn osallistumis- ja arviointisuunnitelman. Ohjausryhmä käsitteli 21.2.2023 
kokouksessa alustavasti maakuntakaavaehdotukseen tehtäviä muutoksia. 

• Kolttien kyläkokouksen kanssa on pidetty aikaisemmin neuvottelut (kolttalaki 56 §) 
17.10.2018, 15.10.2019 ja 15.5.2020 
 

Keskustelu:  

• Tauno Haltta: Tuleeko voimajohtolinjaus Kaitakoskelta 110kv maakuntakaavaan?  

• Juha Piisilä: Kyseessä eri linjaus, maakuntakaavan linjaus kulkee Pirttikoskelta Norjaan, 
ja menee nykyisen voimajohdon rinnalla. Poikkeaa joiltain kohdin olemassa olevasta 
voimajohtolinjasta.  

• Tauno Haltta: Kaitakoskelta Ivaloon menevässä linjauksessa on haastavia kohtia, joita 
ei tulla hyväksymään. Voimajohtolinjaus rikkoo paljon luontoa ja metsää. Miksei laiteta 
nykyiseen sijaintiin, jossa uudet terästolpat?  

• Paula Qvick: Voimajohtojen rakentaminen tapahtuu sähkömarkkinalain mukaisesti. Pai-
kallinen yhtiö on mahdollista pyytää neuvotteluun koskien heidän voimajohtotarvetta. 
Lapin liitto laatinut lausunnon asiasta. Fingrid katsoo pitkällä aikavälillä voimajohtojen 
rakentamistarvetta. Maakuntakaavaan yhteystarpeena osoitetusta linjauksesta ei ole vi-
reillä hanketta.  

• Tauno Haltta: Tuulivoimaselvitys liittyy olennaisesti myös voimajohtojen rakentamiseen 
ja tarpeeseen. Selvitys on laajentumassa nyt myös Kolttien alueelle. 

• Paula Qvick: Tuulivoimaselvitystä 2022-2023 laaditaan tietyin reunaehdoin ja alustavas-
ti saamelaistenkotiseutualueelle on hyvin haastavaa mahdollistaa seudullista tuulivoi-
ma-alueiden rakentamista. Maakuntakaava ei saa myöskään olla kohtuuton maanomis-
tajille ja valtakunnalliset alueidenkäyttötavoitteet tulee ottaa huomioon maakuntakaavaa 
laadittaessa.  

• Tauno Haltta: Poronhoitajilla, saamelaisilla ja koltilla on tietyt oikeudet alueella, jotka tu-
lee huomioida maakuntakaavaa laadittaessa.  

• Paula Qvick: Maakuntakaavoitusta laaditaan perustuslain mukaisesti ja lisäksi valta-
kunnallisissa alueidenkäyttötavoitteissa on huomioitu saamelaisten oikeudet MRL:n 
mukaisesti.  

 
5. Pohjois-Lapin maakuntakaavaehdotuksen 2040 esittely ja siihen tehdyt muutokset 

5/2021 valtuuston päätöksen jälkeen  
 
Paula Qvick kävi läpi maakuntakaavan roolin suunnittelujärjestelmässä. Maakuntakaava on ohjee-
na, kun yleis- ja asemakaavaa laaditaan. Suunnittelumääräysten rooli on keskeinen. Maakunta-
kaavan tärkein tehtävä on yhteensovittaa maankäytön eri intressejä.  
 
Juha Piisilä esitteli maakuntakaavakarttaan tehdyt muutokset: 

• poistettu päärata ohjeellinen/vaihtoehtoinen (Jäämeren rata) merkintä Sodankylän poh-
joispuolelta sekä Rovaniemi–Sodankylä-väliltä 

• lisätty päärata ohjeellinen/vaihtoehtoinen merkintä Sodankylästä länteen kohti Kittilää, 
tämän osalta vielä vaihtoehtona osoittaa yhteys yhteystarpeena 



• valtakunnallisesti arvokkaat maisema-alueet (Vnp 18.11.2021) osoitettu osa-
aluemerkinnällä Saamelaiskulttuuri, kulttuuriympäristön ja/tai maiseman vaalimisen 
kannalta valtakunnallisesti tärkeä alue tai kohde (Sa-maV) 

• lisätty uusia yli 50 ha yksityisiä luonnonsuojelualueita 

• lisätty luonnonsuojelualueina Valtioneuvoston päätöksen (2.2.2023) mukaiset valtion 
metsien suojeluun liittyvä tasesiirto (rajaukset Metsähallitukselta) 

• poistettu turvetuotantoalueet ja potentiaaliset turvatuotantoalueet 

• poistettu moottorikelkkailureitti väliltä Saariselkä–Rajajooseppi (otettu pois käytöstä). Li-
sätty moottorikelkkailureitin yhteystarve välille Saariselkä–Rajajooseppi–Nellim 

• mineraalipotentiaalisen alueen täsmentäminen Sodankylässä 

• lisätty Sodankylään kaksi tuulivoimala-aluetta tv 2355 Kotalehto (Unarin länsipuolella), 
tv 2356 Kurittuaapa (Porttipahdan eteläpuolella)) 

• lisätty Sodankylään Poikajuntin teollisuusalue kohdemerkinnällä (T 721) ja Rakkukum-
mun terminaalialue kohdemerkinnällä (L 1651) 

• Maakuntakaavaselostusta ja sen liitteitä täydennetty sekä uutena tehty paliskuntien 
kohdekuvaukset 
 

Keskustelu: 
 

• Tauno Haltta: Nellim–Saariselkä välillä kulkee kelkkaura Kiilopäälle. Vuonna 2015 avat-
tu reitti, josta keskusteltiin Metsähallituksen kanssa, mutta reittiä ei ole pidetty kunnossa 
vaan se on vaan nyt urana maastossa. Toivottavasti olisi joskus virallinen reitti.  

• Juha Piisilä: Nellim–Saariselkä reittiä ei ole osoitettu maakuntakuntakaavaa. Nyt on 
osoitetuttu yhteystarpeena Saariselkä–Rajajooseppi–Nellim-väli, kunnasta saadun pa-
lautteen perusteella.  Saariselkä–Rajajooseppi–Nellim-välillä voisi tulevaisuudessa kul-
kea moottorikelkkareitti. Tarkempia selvityksiä ei ole laadittu reitin yksityiskohtaisem-
masta sijainnista. Lähtökohtana ajatus, että reitit kulkisivat suojelualueen ulkopuolelta.  

• Tauno Haltta: Onko koeporaukset Nellimin läheltä tullut esille?  

• Juha Piislä: Lapin liitolle ei ole tullut tietoa koeporauksista. Saamelaisten kotiseutualu-
eelle ei osoiteta kaivosalueita maakuntakaavassa.  

 
Tiina Elo esitteli Lapin liiton toimesta tehtyjä paliskuntakuvauksia, jotka on tehty saamelaispalis-
kuntien osalta pääosin ”SAAMI– Saamelaisten sopeutuminen ilmastonmuutokseen -hankkeen, tie-
teellisen loppuraportin” sekä Paliskuntain yhdistyksen tietojen pohjalta. Pohjois-Lapin maakunta-
kaava-alueen saamelaisalueen ulkopuolisista paliskunnista tullaan myös tekemään paliskuntaku-
vaukset. Paliskuntakuvaukset löytyvät maakuntakaava-aineistosta (liite 9.). Taustalla on ollut Saa-
melaiskäräjien toive saada paliskuntia koskevat aluekuvaukset. Lapin liitto toivoo, että paliskunnat 
katsoivat materiaalin läpi ja antaisivat palautetta, mikäli aineistossa on korjattavaa. 
 

• Veikko Feodoroff: Hyvä, että aineistoa päivitetään. Ratayhteysselvityksen yhteydessä 
konsultti on tehnyt paljon virheitä ja kyseessä oli vanhentunutta tietoa. Hyvä, että näyte-
tään selvästi, mitkä merkinnät kohdistuvat paliskuntien alueelle. Näin saadaan hyvin 
esille, mitkä maankäytölliset paineet kohdistuvat paliskunnille ja saamelaisille. Palis-
kunnissa laaditaan vuosittain toimintasuunnitelmat, joista saisi materiaali paliskuntaku-
vauksiin.  

• Juha Piisilä: Paliskuntien kuvauksilla on haluttu antaa tietoa myös yksityiskohtaisem-
man suunnittelun tueksi, vaikka kyseessä ajallisesti tietyn hetken poikkileikkaustilanne. 
Onko toimintasuunnitelmat julkisia asiakirjoja?  

• Veikko Feodoroff: Toimintasuunnitelmat ovat julkisia ja ne mahdollisesti toimitetaan 
myös paliskuntain yhdistykselle.  

• Paula Qvick: Paliskuntakohtaiset kuvaukset auttaa myös maakuntakaavan tulkitsemi-
sessa ja esimerkiksi aluekuvauksista löytyy numeron perusteella lisätietoa. Välitetää tie-
toa myös viranomaisille.  

 
 
6. Kolttien kyläkokouksen näkemys Pohjois-Lapin maakuntakaavaehdotuksesta 2040 



 
Kolttien kyläkokouksen näkemykset Pohjois-Lapin maakuntakaavan 2040 ehdotukseen kävi läpi 
Veikko Feodoroff.  
 

• Veikko Feodoroff: Jäämeren radan poistaminen Pohjois-Lapin maakuntakaavasta 2040 on 
mennyt Kolttien kyläkokouksen toiveiden mukaisesti ja sen poisto nähdään positiivisena 
asiana. Edellisellä kierroksella ratalinjaus oli ristiriitaisin aihe. Siihen liittyi myös muita 
maankäytön paineita ja vaikutuksia, kuten porolaitumet ja vesistövaikutukset. Ratalinjauk-
sesta ja sen osoittamisesta Sodankylästä Kittilään mietityttää, ja mitä tarkoittaa muut vaih-
toehtoiset yhteydet? Tuleeko ratalinjaus pohjoisen suuntaan vai mitä se tarkoittaa? 

 

• Paula Qvick: Vuonna 2021 hyväksyttiin uusi Lappi-sopimus ja siinä oleva aluerakennevisio. 
Sen mukainen ratayhteys nyt tutkittu ja viedään eteenpäin Pohjois-Lapin maakuntakaavan 
2040 osalta. Tällä hetkellä ei ole tiedossa muita linjauksia Lapin alueella. Taustalla, että 
Narvikin satama on Naton keskeinen logistiikkasatama, lisäksi alueella menee Malmbanan, 
johon Tunturiradalla olisi liitäntämahdollisuus tulevaisuudessa. Rata tarvitsee miljoonia ton-
neja kuljetettavaa ennen kuin se järkevä rakentaa. Jos maakuntakaavoituksen jälkeen 
suunnitelma  lähtee liikkeelle, niin kyseessä on aikaisintaan vuosi 2035 kun rakentaminen 
voisi alkaa.  

 

• Tauno Haltta: Kirkkoniemen sataman suunnitelma on valtava, mutta se peruttiin. 

• Paula Qvick: Heillä oli ajatuksia liikenteen kehittämisestä, joka kulkisi myös Lapin läpi, mut-
ta muuttuneen maailmantilanteen vuoksi viimeisintä tilannetta sataman tilanteesta ja kas-
vusta ei tiedetä.   

 

• Tauno Haltta: Keskeistä olisi rakentaa tieyhteys Muotkavarasta Kirkkoniemeen. Nyt tie 
päättyy 8 km ennen Muotkavaaraa. 

• Juha Piisilä: Maakuntakaavaan on tällä hetkellä osoitettu yhdystie ohjeellisena tieyhteytenä 
Nellimin ja Muotkavaaran välille.  

• Paula Qvick: Tämänhetkinen maailmantilanne muuttanut Suomen puolustuksen näkökul-
mia, jolla voi olla vaikutusta tielinjaukseen. Katsotaan, mitä viranomaislausuntokierroksella 
lausutaan tielinjauksesta ja tehdään sen jälkeen ehdotus maakuntakaavamerkinnästä. 
Maakuntakaavaehdotuksen jälkeen mitään yleistä etua koskevia muutoksia maakuntakaa-
vaan ei voida tehdä ilman uudelleen nähtäville asettamista.  

• Juha Piisilä: saamelaiskäräjät eivät halua osoittaa teitä, mutta osoitettu kolttien kyläkokouk-
sen lausunnon perusteella.  

• Veikko Feodoroff: Kolttien kyläkokouksessa tielinja jakaa mielipiteitä. Viimeksi oli yhteyden 
puolustajia enemmän kuin vastustajia. Tässä tilanteessa ei minusta perusteltua. 

• Tauno Haltta: eri mieltä, tarvitaan läpikulkutie. Tieyhteys toisi turisteja, jolla olisi myös työl-
listävä vaikutus.  

• Paula Qvick: Yhteenvetona, että Jäämeren radan poisto nähdään hyvänä asiana ja Nellim-
Muotkavaaran välinen tieyhteyden yhteystarpeen osoittaminen herättää ristiriitoja Kolttien 
kyläkokouksen sisällä. Mikäli ei löydy tielle tarvetta, voi olla maakuntakaavassa kauankin 
toiveena, joka ei tarkoita, että tiesuunnittelu lähtisi silti käyntiin. Lausuntokierroksella on hy-
vä ottaa kantaa yhteyden osoittamiseen.  
 

• Veikko Feodoroff: Jäämerenkäytävä on osoitettu saman kokoisena kuin aikaisemmin.    

• Juha Piisilä: Merkinnällä tarkoitetaan tien vartta. Linjausta täsmennetään kaavakartalla sen 
osalta.  
 

• Veikko Feodoroff: Valtakunnallisesti arvokkaat maisema-alueet on hyvin osoitettu maakun-
takaavaan. Miten näkyvät tarkemmassa kartassa ja menevätkö päällekkäin, esimerkiksi 
matkailun vetovoima-alueiden kanssa. Niitä tulisi täsmentää, koska matkailurakentamisesta 
on paljon, ja se kilpailee kolttien harjoittaman maankäytön kanssa. Matkailun vetovoima-
aluetta tulisi kaventaa ja Sa-Ma alueen merkitystä tuotava esiin paremmin, jotta pärjää kil-
pailussa matkailun kanssa.   



• Juha Piisilä: Valtakunnallisesti arvokkaiden maisema-alueiden osa-aluemerkintä on yksi yh-
teen Valtioneuvoston päätöksen kanssa. Matkailun vetovoima-alue, matkailun ja virkistyk-
sen kehittämisen kohdealue on kehittämisen periaatemerkintä. Osa-alue merkintä on vah-
vempi kuin kehittämismerkintä, mutta kehittämismerkintä on otettava huomioon. Maisema-
alueen osa-aluemerkintä otettava huomioon esimerkiksi, jos alueita aletaan kaavoittamaan 
yksityiskohtaisemmassa suunnittelussa.  

• Paula Qvick: Keskeistä on ne arvot, millä on noussut valtakunnalliseksi arvokkaaksi mai-
sema-alueeksi. Yksityiskohtaisemmassa suunnittelussa suunnittelu tulee yhteensovittaa 
näiden arvojen kanssa. Merkintä ei tarkoiteta, että kielletään täysin rakentaminen, vaan 
vaatii yhteensovittamista. Kolttien alueella kyseessä on Näätämön kolttasaamelaismaise-
ma-alue.   

• Veikko Feodoroff: Tulee huolehtia, että matkailu ei valtaa liikaa tilaa Koltta-alueelta.   
Miten ohjataan matkailua matkailun vetovoima-alueella, matkailun ja virkistyksen kehittämi-
sen kohdealueella (mv)? Alueella paljon yksityismaita matkailun käytössä. Uhkaako matkai-
lu muun muassa kulttuuria ja luontaiselikeinoina alueella?  

• Paula: Valtakunnallisesti arvokas maisema-alue on voimakkaampi merkintä, arvot tulee säi-
lyttää ja kehittää yksityiskohtaisemmassa suunnittelussa. Toisaalta alueet antavat voimaa 
matkailun kehittämiseen. Yhteensovittamista tulee tehdä yleis- ja asemakaavoituksessa. 

• Juha Piisilä: mk-1-merkinnän osalta on haluttu nostaa esiin saamelaiskulttuuria ja sen kan-
nalta tärkeitä alueita. Kaavamääräyksen mukaan: Alueella tulee säilyttää ja kehittää moni-
puolisesti saamelaisten perinteisiä elinkeinoja, kylä- ja maaseutumatkailua, palveluja, asu-
tusta ja kulttuuriympäristöä. Alueella tulee edistää saamelaiskulttuurille ja muulle paikallisel-
le perinteelle ominaisen maankäytön ja rakentamisen säilyttämistä ja kehittämistä. Matkai-
lun kehittämisvyöhyke (mv) on osoitettu Näätämön ja Sevettijärven välille.  

• Veikko Feodoroff: Matkailun kehittämisvyöhyke (mv) on edelleen hyvin laajana, kuinka tar-
kasti raja ohjaa matkailua esimerkiksi erämaa-alueilla? Erämaa-alueilla ei ole hyvien tavoit-
teiden mukaista päästä joka paikkaa. Halutaan, että matkailu keskittyy lähelle kyliä ja taa-
jamia, muuten matkailu aiheuttaa enemmän haittaa. Yhteensovittamisessa tulee tehdä vai-
kutusten arviointia. Aina törmätty siihen, että tässä vaiheessa ei tehdä vaikutusten arviointia 
ja myöhemmin tehtynä kokonaisvaikutusten arviointia on hankala tehdä. Raha ei voi määri-
tellä kaikkea ja Koltilla muut asiat määrittävät rahaa enemmän.  

• Juha Piisilä: Rajausta supistettu pois erämaa-alueilta lähemmäksi tietä.  

• Tiina Elo: Valtakunnallisesti arvokas maisema-alue vaikuttaa kaikkeen suunnitteluun ja 
hankkeisiin alueella.  

• Paula Qvick. maakuntakaava nostaa isoja kokonaisuuksia esiin, mutta yksityiskohtaisem-
massa suunnittelussa suunnitelmat tarkentuvat.  

• Tauno Haltta: Nellimissä on hotelli ja matkailua, mutta mitään ongelmia ei ole. Metsähalli-
tuksen reitit merkattuja, joissa ajetaan paikkakuntalaisen oppaan kanssa. 

• Juha Piisilä: Nellimin hotelli ja siihen liittyvä matkailutoiminta on osoitettu rm-merkinnällä.  

• Tauno Haltta: Rajavyöhyke on kaventunut maakuntakaavakarttaa osoitetusta rajavyöhyk-
keestä. Uusi rajavyöhyke on tullut voimaan vuonna 2021.  

• Juha Piisilä: Päivitetään maakuntakaavakarttaa rajavyöhykkeen osalta.  

• Tauno Haltta: Nellimissä on vanha toisen maailmansodan aikainen puolustuslinja, jossa on 
vielä nähtävänä poteroita ja punkkereita, jotka on myös merkattu. Alueella on ollut uittotoi-
mintoa 1920-luvulla.  

• Tiina: Sotahistoriakohteet on tunnistettu ja maakuntakaavassa on kaavamerkintänä osoitet-
tu.  

• Veikko Feodoroff: AV-merkintään on esitetty lisäyksiä, mutta niitä ei ole kokonaisuudes-
saan osoitettu esityksen mukaisesti. Metsähallituksella on ollut omat lähtökohdat niiden 
esittämiseen. Esitetty Sevettijärven vesistöä osoitettavaksi av-merkinnällä.  

• Juha Piisilä: Lisäyksiä on av-merkintöihin tehty, mutta maakuntakaavan mittakaava ei mah-
dollista kaikkien sivu-uomien osoittamista av-merkinnällä. Alun perin tavoitteena on ollut 
osoittaa virtavesistöjä av-merkinnällä.  

• Veikko Feodoroff: Kelkkailureitti Nellim–Raja-Joosepin välille ei ole ollut yleisenä reittinä. 
Kolttien kyläkokous ei näe tarpeellisena, että sitä osoitetaan maakuntakaavakartalle. Asias-
ta keskusteltu 12.3.2023 Nellim-Kevätjärven alueen kolttien kyläkokouksessa.  



• Paula Qvick: Yhteensovitetaan kunnan tahtotilan kanssa, ja kirjataan myös kohtaan 7.  
.  
 

 
7. Keskustelu keskeisistä asioista – sopiminen ja ristiriitojen toteaminen 
 

• Paula Qvick: Nellim–Rajajooseppi reittiyhteyden poistossa yhteensovitetaan kunnan tahoti-
lan kanssa. Jäämerenradan poisto nähdään positiivisena asiana. Matkailun kehittämisen 
vetovoima-alue periaatemerkinnän ja moottorikelkkareittien osalta kuullaan myös kunnan 
näkökulma. Maankäyttö- ja rakennuslain mukaisesti elinkeinoelämän sisältövaatimukset tu-
lee tunnistaa ja yhteensovittaa.   
 

• Veikko Feodoroff: Näätämön osalta tulee pohtia vielä mk-merkinnän laajuutta sekä mootto-
rikelkkareitin osalta poistoa Kolttien kyläkokouksen päätöksen mukaisesti. Eriävä näkemys 
on voimajohdon yhteystarpeen osoittamisesta maakuntakaavaan 110 kv voimajohdon osal-
ta Nellimin ja Virtaniemen välillä. Parempi olisi tehdä uusi voimajohto vanhan voimajohdon 
johtokäytävään eikä uuteen paikkaan.  
 

• Paula Qvick: Maakuntakaavassa kyseinen 100 kv voimajohto on osoitettu nykyisellä linjalla 
eikä aiheuta muutoksia. Ristiriita on paikallisen sähköyhtiön suunnitelmien kanssa.  
 

• Veikko Feodoroff: Hyvä, että mineraalipotentiaalisia ja kaivosalueita ei ole osoitettu alueel-
le. Keväjärven E1810 on toivottu osoitettavaksi suppeammaksi, josta on jo aikaisemmin 
lausuttu. Osoitettua rajausta ei pidetä hyvänä.  
 

• Paula Qvick: Maakuntakuntakaavan osalta käydään Inarin kunnan kanssa vielä jatkokes-
kusteluita.  

 
 
8. Jatkoaikataulu 
 
Paula Qvick esitteli Pohjois-Lapin maakuntakaavan 2040 jatkoaikataulua:  

• Tavoitteena on, että Lapin liiton hallitus hyväksyy 24.4.2023 maakuntakaavaehdotuk-
sen lähettäväksi viranomaisomaislausunnoille. Maakuntakaavaehdotus olisi touko-
kesäkuussa lausunnoilla käännösten saamisen jälkeen.  

• Maakuntakaavan viranomaisneuvottelu syyskuu/2023, maakuntakaavaehdotus julkises-
ti nähtäville marraskuu/2023, valtuustoon hyväksyttäväksi toukokuu/2024  

• Maakuntakaavaa koskevat muutostoiveet toivotaan viranomaislausuntona. Viranomais-
lausuntokierrokselle maakuntakaava tulee niin piakkoin kuin mahdollista, arviolta touko-
kuussa.  

 
9. Muut asiat 
 
Juha Piisilä kävi läpi tuulivoimaselvitys 2023–2024 alustavaa paikkatietotarkastelua ja sen para-
metrejä. Paikkatietotarkastelussa ei ole tässä vaiheessa huomioitu puolustusvoimien näkökulmia, 
kuten ei myöskään esimerkiksi kotkareviirejä tai poronhoitoa. 
 
Diasetti laitetaan muistion mukana tiedoksi 
 
 
10. Kokouksen päättäminen 

 
Paula Qvick kiitti kokoukseen osallistujia ja päätti kokouksen klo 16.36. 
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